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ZAPISNIK 
19. sjednice Izvršnog odbora  Lovačkog saveza Primorsko-goranske županije, održane 
16.12.2013. god. s početkom u 12,00 sati u prostorijama Lovačkog saveza u Rijeci, F. 

Račkog br. 1. 
 

Prisutni: J. Malnar, M. Linić, I. Bolonić, M. Mauhar, A. Loknar, B. Miklić, A. Štemberger, T. 
Tondini, D. Sokolić, D. Mušćo, J. Pavić, J. Crnković, R. Abramović i A. Petrinić 
Ostali prisutni:B. Marković i A. Pavić 
 

Predsjednik J. Malnar, nakon što je pozdravio sve nazočne i prisutnu lovnu 
inspektoricu A. Pavić pred njen odlazak u mirovinu, dao je na glasanje Dnevni red, koji je 
jednoglasno prihvaćen. A. Pavić obratila se sa nekoliko riječi zahvale na cjelokupnoj suradnji 
tijekom njenog obavljanja dužnosti lovne inspektorice. 
 
 
DNEVNI RED: 

1. Verifikacija Zapisnika 18. sjednice IO-a 
2. Informacije o izvršenim aktivnostima temeljem povrata lovozakupnina 
3. Akcijski plan izlova nepoželjne divljači na Kvarnerskim otocima 
4. Informacija o lovištu VIII/102 „Rab“ Rab 
5. Razno 
 

   
Ad. 1.  
 I. Bolonić je zatražio objašnjenje pod točkom 5.3. u svezi dodjele zlatne plakete za 50 
godina aktivnog lovstva, jer u LD „Orebica“ Krk ima 13 takovih lovaca kojima plaketa nije 
dodijeljena. 

Pojašnjenje je dao predsjednik povjerenstva za lovačka odlikovanja M. Linić i  
predsjednik LS-a J. Malnar da su plakete dodijeljene prema dostavljenim prijedlozima iz 
lovačkih društava. Uz raspravu o tome za sve lovce koji stekli uvjete za dodjelu plakete 
istaknuto je da se to može realizirati u sljedećoj godini. 

Nakon toga, Zapisnik sa 18. Sjednice jednoglasno je prihvaćen bez drugih primjedbi. 
 
Ad. 2. 
       Informaciju o izvršenim aktivnostima temeljem povrata lovozakupnina, dao je 
predsjednik Saveza J. Malnar naglasivši da je temeljem ugovora sa Primorsko-goranskom 
županijom vraćeno ukupno 346.000,00 kn. 
 

Ugovorom 21/08/2013 iskorišteno je:  
- za nabavu motornih trimera – kosilica (4 kom.) u vrijednosti od 20.000,00 kn 
- za nabavu fotokamera (23 kom.) u vrijednosti od 23.000,00 kn 
- za izgradnju visokih osmatračnica – čeka (2 kom.) u vrijednosti od 33.000,00 

kn 
- za izgradnju, dogradnju i adaptaciju lovačkih objekata u vrijednosti od 

189.000,00 kn za 16 lovačkih društava, od čega je na temelju dostavljene 
dokumentacije isplaćeno za 10 lovačkih društava, a za preostalih 6 sredstva će 
biti dodijeljena nakon obrade dostavljene dokumentacije. 
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Ugovorom 10/08/2013 sufinancirane su sljedeće aktivnosti: 

- uređenje streljane „Vojsko“ u Kukuljanovu u vrijednosti od 20.000,00 kn 
- nabava hidrostatskih vaga (2 kom.) u iznosu od 10.000,00 kn, koje su plaćene 

ali još nisu dostavljene, 
- za izradu Vodiča kroz stalni izložbeni postav u Brodu na Kupi u iznosu od 

15.000,00 kn koji je u izradi, 
- za provedbu akcije suzbijanja bjesnoće u iznosu od 10.000,00 kn, 
- za provedbu programa na razvoju lovstva u iznosu od 26.000,00 kn. 

 
Može se konstatirati, naglasio je Predsjednik Saveza, da su sva sredstva namjenski  

utrošena, te je otvorio raspravu po ovoj točki Dnevnog reda. 
D. Mušćo je naglasio da su sva sredstva korektno raspodijeljena prema stvarnim  

potrebama podnosioca zahtjeva, odnosno lovačkim društvima. 
B. Miklić je istaknuo da se o ovim sredstvima više puta raspravljalo na ovom Izvršnom 
odboru, te da su sredstva temeljem odluka pravilno dodijeljena i iskorištena. 

 
 
Ad. 3.  

M. Linić  izvijestio je o realizaciji Akcijskog plana izlova nepoželjne divljači na  
Kvarnerskim otocima, te je u načelu istaknuo da je općenito odstrjel smanjen pa se stoga 
može zaključiti da je ukupni broj divljači koja obitava na otocima manji. Tako je npr. istaknuo 
da je na Cresu prošle godine odstrijeljeno 669 grla divljih svinja, a ove godine samo 209 grla. 

Zaključio je da je do smanjenja brojnog stanja na otocima rezultiralo uspješnim  
izlovom nepoželjne divljači, zahvaljujući aktivnošću lovačkih društava sa otoka i lovova 
organiziranim putem Lovačkog Saveza PGŽ-e. 

U izvješću M. Linić je naglasio da je LD „Orebica“ Krk redovito (mjesečno) Lovačkom  
savezu dostavljalo tabelarna izvješća o izlovu nepoželjne divljači, dok LD sa Cresa i Lošinja 
o aktivnostima izlova i rezultata neredovito izvješćuju ovaj LS. 

J. Pavić se složio sa konstatacijom da se brojno stanje nepoželjne divljači smanjuje i  
da je to zasluga organiziranih lovova na Kvarnerskim otocima. 

I. Bolonić se priklonio prethodnim zaključcima navodeći da na otoku Krku nemaju  
primjedbi od strane pastira i lokalnog stanovništva. Naveo je primjer da je 2012. godine u 
studenome odstrijeljeno 58 grla divljih svinja, a ove godine samo 16 grla, dok je prošle 
godine u listopadu odstrijeljeno 100 grla divljih svinja, a ove 21 grlo. Nadalje je navodio da je 
po pojedinim područjima odstrijeljeno 1 do 2 grla divlje svinje i zaključio da je brojno stanje 
divljih svinja bitno smanjeno. Sam gradonačelnik Krka mu je izjavio da nema primjedbi na 
lovce, odnosno na štete prijavljene od strane lokalnog stanovništva. 

T. Tondini iznosi podatak da je evidentno odstrijeljeno ukupno 1177 grla  
nepoželjne divljači, što je izuzetan broj koji sam za sebe govori da je u takav posao trebalo 
uložiti izuzetni trud i zbog toga valja iskazati čestitke svim učesnicima u lovovima jer su 
tijekom toga djelovali kao radna ekipa, a ne samo kao lovci zbog čega je nauštrb toga 
uloženo manje truda u lovu na drugu lovnu divljač. 

D. Mušćo je usputno napomenuo da se ove lovne godine za 50 % smanjio odstrel  
divljih svinja ( misli na odstrel u matičnom lovištu ) te da će teško biti izvršiti plan 
gospodarenja odnosno LGO-u, a nije još uvijek moguće ustanoviti zbog čega se smanjila 
njena populacija (migracije ili rasplod ili nešto treće). 

Predsjednik J. Malnar je rezimirao uspjehe u lovovima na nepoželjnu divljač  
naznačivši da brojnost odstrela moramo pažljivije ocjenjivati kako bi u nekom budućem 
vremenu mogli biti realniji. Ovakvu uspješnost odstrela potakla je i financijska 
zainteresiranost lovačkih udruga na otocima kao i sam lovački ugođaj. Napominje 
zadovoljstvo što u brojnim lovovima sa velikim brojem sudionika nije došlo do stradavanja i 
nezgoda u lovu, što je rezultat velike ozbiljnosti svih sudionika i organizatora ovakvih lovova. 
Na kraju je istaknuo da bi bilo uputno o rezultatima izlova nepoželjne divljači na kvarnerskim 
otocima upoznati i širu javnost putem sredstava javnog informiranja kao i nadležna državna 
tijela. 
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Ad. 4.  

Informaciju o lovištu VIII/102 „Rab“ na otoku Rabu je iznio predsjednik J. Malnar  
naglasivši da je nakon raskida Ugovora o lovozakupu za lovište Rab, a u dogovoru sa 
Županijom, lovište dano na čuvanje Lovačkom savezu PGŽ-e, koji je organizirao 
lovočuvarsku službu imenovanjem tri lovočuvara iz svakog društva po jednog. Uz sva 
nastojanja i dogovaranja sa predstavnicima lovačkih društava, lovočuvara i Županije, 
konstatirao je da cjelokupna djelatnost u lovištu ne funkcionira ni na koji način. Na mnoga 
traženja o dostavljanju izvješća lovočuvara i lovačkih društava, nije se mogao dobiti nikakav 
podatak. Nisu odgovarali na upite iz Saveza i Županije, tako da je najbolje da se u siječnju 
sljedeće godine (što je načelno i utvrđeno) raspiše novi natječaj za lovište.  Teško je ocijeniti 
na koji način bi ovo lovište uz ovakve odnose lovaca sa otoka Raba moglo profunkcionirati. 
Postavio je pitanje kako to funkcionira između lovačkih društava na otoku Krku, čiji bi im 
model mogao poslužiti na vlastitom području. 

A. Petrinić je u svojoj diskusiji naznačio da je dana 25.10.2013. godine održan  
sastanak u Županiji sa predstavnicima triju društava sa otoka Raba na kojem je dana ideja 
da se lovište vrati LD „Kunić“ koje bi upravljalo lovištem. Takvo rješenje po zakonu nije 
moguće, što su istaknuli i predstavnici Županije (Lempl i Kulić). Do 2017. godine je vrijedio 
Ugovor sa Županijom koji je raskinut pa predlaže da lovištem upravlja Lovački savez PGŽ-e 
ili da se osnuje novo društvo sastavljeno od postojeća tri lovačka društva sa otoka Raba koje 
bi u siječnju 2014. moglo pristupiti najavljenom natječaju o dodjeli lovišta na upravljanje. 

A. Loknar je istaknuo da ne bi bilo dobro da Savez preuzme obvezu gospodarenja  
lovištem, te navodi da bi mogao nastati veliki problem za lovce sa otoka Raba, ukoliko se na 
natječaj pojavi lovozakupnik izvan tog područja. Time je sugerirao da bi bilo najbolje da se 
lovci otoka Raba dogovore o upravljanju lovištem. 

B. Miklić se založio da je jedino rješenje raspisivanje natječaja. 
I. Bolonić navodi da je problem gospodarenja lovištem na Rabu prisutan već 18  

godina i da odluku o tome treba prepustiti Županiji, a mi kao Savez možemo samo pripomoći 
u rješavanju problema. 

J. Malnar je zaključio na osnovu rasprava da je ipak najbolje odluku prepustiti Županiji  
koja će sigurno postupiti u skladu sa zakonom i na taj način riješiti problem. 
 
Ad. 5 
 

Pod točkom Razno, na prijedlog predsjednika J. Malnara, imenovana je Inventurna  
komisija u sastavu M. Linić, M. Šepić i B. Marković koja treba obaviti inventuru do 30.1.2014. 
Prijedlog je jednoglasno prihvaćen. 

Nadalje, za izradu Monografije povodom 20. godina Lovačkog saveza PGŽ-e,  
predsjednik je predložio da se u skladu s prijedlogom Izdavačkog savjeta, A. Šoiću 
Ugovorom o autorskom djelu isplati 7.500,00 kn neto. Prijedlog je  jednoglasno prihvaćen. 

Predsjednik J. Malnar je predložio da se tajniku Saveza dopuni Ugovor o radu u koji bi  
se ugradila odredba o godišnjem odmoru tajniku B. Markoviću u trajanju od 18 dana 
(minimalno po zakonu) plus 4 dana (visoka školska sprema), dakle ukupno 22 dana 
godišnjeg odmora. Prijedlog je jednoglasno prihvaćen. 

Na prijedlog predsjednika Saveza, donesena je odluka o isplati božićnice tajniku B.  
Markoviću u iznosu od 1.000,00 kn neto. 

A. Petrinić je postavio pitanje korištenja lovačkog oružja drugog lovca u slučaju kada  
lovac ima svoj oružni list odnosno dozvolu za držanje i nošenje oružja, a želi koristiti oružje 
drugog lovca. Na ovo pitanje odgovorio je A. Štemberger, rekavši da je to moguće, uz 
presliku oružnog lista drugog lovca. 
 
 
 



 4

I. Bolonić je otvorio pitanje naleta automobila na divljač i naknade šteta koju  
trpe lovačka društva uslijed toga, navodeći da sudovi ne donose presude u korist lovačkih 
društava, te da sudski postupci dugo traju ili se ne rješavaju. 

J. Malnar je naveo da će sudovi morati i u tom segmentu preuzimati sudsku praksu  
EU-e, gdje sudovi često presuđuju u korist lovaca jer se prethodni postupci vode na način da 
u tim slučajevima lovci idu protutužbama i traže naknadu štete na divljači. 

A. Štemberger je istaknuo da ima slučajeva gdje sudovi presuđuju u korist lovačkih  
društava kada se postupci od strane lovačkih društava vode sa dovoljno podataka i opisom 
događaja na ispravan način te valjane prigovore. Istaknuo je odvjetnika D. Buljana koji često 
dobiva sporove na strani lovačkih društava. 

Ovime su sve rasprave završene, pa je predsjednik Saveza J. Malnar svima  
nazočnima i njihovim obiteljima poželio sretan Božić i uspješnu Novu 2014. godinu uz 
pozdrav Dobra kob! 
 
 
 

Sastanak je završio u 13,30 sati. 
 

 
 
Dobra Vam kob, 
 

                Tajnik:                                                                                       Predsjednik: 
      
_________________________                                                        ___________________ 
  Bojan Marković, dipl.ing.šum                                                             Dr. sc. Josip Malnar   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


